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BESLUTSFÖRSLAG 
 

Arrangörskap för SM-veckan vinter 2021 alternativt 
2020 

 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta: 
 
Kommunstyrelsen ansöker om att får arrangera SM-veckan vinter 2021 
alternativt 2020. Erforderliga medel för arrangemanget kommer att avsättas i 
kommande budgetar.  

 

 

 

 

Datum 

2017-12-01 Malin Carlsson  

  Kommunalråd 
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Diarienummer: KS 2017-00754 Programområde: 3 

Handläggare: Roger Kardell 
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Arrangörskap för SM-veckan vinter 2021 alternativt 
2020 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen ansöker om att får arrangera SM-veckan vinter 2021 
alternativt 2020. Erforderliga medel för arrangemanget kommer att avsättas i 
kommande budgetar.  

Ärendet i sin helhet 

Fritids- och folkhälsonämnden föreslår att Borås Stad än en gång ansöker om 
att få arrangera en SM-vecka, denna gång avser det en vintervecka.  

Nämnden anför att de två tidigare SM-sommarveckorna 2014 och 2017, har 
kännetecknats som succéarrangemang. Det turistekonomiska resultatet har legat 
på ca 40- 45 miljoner kronor och det massmediala värdet har uppgått till 84 
miljoner kr. Vid den senaste SM-veckan 2017 sände Sveriges Television 90 
timmar från Borås. 

Borås Stad har gjort bra ifrån sig som evenemangsstad. Vi har ett gediget 
föreningsliv med väldigt många professionella och engagerade föreningar som 
klarar av att arrangera stora tävlingar. Detta i samverkan med stadens resurser 
borgar för ett lyckat arrangemang. Vid utvärderingen av sommarens SM-vecka 
stod det fullt klart att föreningarna gärna deltar som arrangörer vid ytterligare 
tillfällen.  

Första valet för Borås Stad att få arrangera en vintervecka är 2021, då Borås 
firar 400 år. Det skulle vara en bra start på jubileumsåret. Andra alternativet är 
2020. År 2022 är ett OS-år och då är tävlingarna vecka 12-13, vilket inte 
fungerar i Borås. 

Ekonomiska förutsättningar enligt arrangörsvillkoren 

Värdstaden ska avsätta ca fem miljoner kr för själva arrangemanget. I övrigt bör 
staden göra investeringar, i första hand på Skidstadion, för max fem miljoner kr 
under de närmaste tre åren. Investeringarna avser energieffektiv snötillverkning 
och viss breddning av spår samt en upprustning av väg och parkering i 
området. Investeringarna får ett bestående värde i utvecklingen av 
skidanläggningen. Borås Stad kommer också tillsammans med skidförbundet att 
undersöka möjligheten till kompletterande platser för arrangemanget i Borås. 
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Kommunstyrelsen ser positivt på att än en gång få vara arrangör för SM-
veckan, denna gång vinterversionen. Ambitionen ligger helt i linje med Borås 
Stads strategi att utvecklas till en arrangörsstad av rang. De tidigare SM-
veckorna har utfallit väldigt positivt med stor medial bevakning och 
uppmärksamhet. Visserligen kostar det att ta på sig så här stora evenemang men 
resultaten i form av turistekonomiska effekter och positiv marknadsföring av 
staden överväger. Ekonomiskt kommer åtagandena att arbetas in i kommande 
drift- och investeringsbudgetar. Kommunstyrelsen är medveten om att detta 
beslut innebär ett prioriterat ekonomiskt åtagande när kommande budgetarbete 
inleds. 

Beslutsunderlag 

1. Skrivelse 
2. Bilaga 1 - Fritids- och folkhälsonämndens beslut 
3. Bilaga 2 – Skrivelse från Fritids- och folkhälsoförvaltningen 
4. Bilaga 3 – Arrangörsförutsättningar från Riksidrottsförbundet                  
 

 

 

Malin Carlsson 
Kommunalråd 

 

Magnus Widén 
Ekonomichef 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1(1) 
Sammanträdesdatum 

2017-11-14 
 

 
Instans 

Fritids- och folkhälsonämnden 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 123 Dnr FOFN 2017-00198 808 

Arrangörskap för SM-veckan vinter 2021 alternativt 
2020 

Fritids- och folkhälsonämndens beslut 
Fritids- och folkhälsonämnden föreslår Kommunstyrelsen att ansöka hos 
Riksidrottsförbundet och samtidigt avsätta fem miljoner kr för SM-veckan 
vinter 2021 alternativt 2020.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad vill än en gång arrangera en SM-vecka, denna gång avser det en 
vintervecka. De två tidigare sommarveckorna 2014 och 2017, har kännetecknats 
som succéarrangemang. Det turistekonomiska resultatet har pendlat mellan 40- 
45 miljoner kronor och det massmediala värdet har uppgått till ca 84 miljoner 
kr. Vid den senaste SM-veckan 2017 sände Sveriges Television 90 timmar från 
Borås, varav 52 timmar i SVT 1 och 2, övrig tid i SVT-play. 
 
Borås Stad har gjort bra ifrån sig som evenemangsstad. Vi har ett gediget 
föreningsliv med väldigt många professionella och engagerade föreningar som 
klarar av att arrangera stora tävlingar. Detta i samverkan med stadens resurser 
borgar för ett lyckat arrangemang. Vid utvärderingen av sommarens SM-vecka 
stod det fullt klart att föreningarna gärna deltar som arrangörer vid ytterligare 
tillfällen. 
 
Första valet vid en vintervecka är 2021, då Borås firar 400 år. Det skulle vara en 
bra start på jubileumsåret. Andra alternativet är 2020. År 2022 är ett OS-år och 
då är tävlingarna vecka 12-13, vilket inte fungerar i Borås. Under övriga år 
avgörs tävlingarna någon gång mellan vecka 2-5.  
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Arrangörskap för SM-veckan vinter 2021 alternativt 

2020 

Förslag till beslut 

Fritids- och folkhälsonämnden föreslår Kommunstyrelsen att ansöka hos 

Riksidrottsförbundet och samtidigt avsätta fem miljoner kr för SM-veckan 

vinter 2021 alternativt 2020.        

Sammanfattning 

Borås Stad vill än en gång arrangera en SM-vecka, denna gång avser det en 

vintervecka. De två tidigare sommarveckorna 2014 och 2017, har kännetecknats 

som succéarrangemang. Det turistekonomiska resultatet har pendlat mellan 40-

45 miljoner kronor och det massmediala värdet har uppgått till ca 84 miljoner 

kr. Vid den senaste SM-veckan 2017 sände Sveriges Television 90 timmar från 

Borås, varav 52 timmar i SVT 1 och 2, övrig tid i SVT-play.  

Borås Stad har gjort bra ifrån sig som evenemangsstad. Vi har ett gediget 

föreningsliv med väldigt många professionella och engagerade föreningar som 

klarar av att arrangera stora tävlingar. Detta i samverkan med stadens resurser 

borgar för ett lyckat arrangemang. Vid utvärderingen av sommarens SM-vecka 

stod det fullt klart att föreningarna gärna deltar som arrangörer vid ytterligare 

tillfällen. 

Första valet vid en vintervecka är 2021, då Borås firar 400 år. Det skulle vara en 

bra start på jubileumsåret. Andra alternativet är 2020. År 2022 är ett OS-år och 

då är tävlingarna vecka 12-13, vilket inte fungerar i Borås. Under övriga år 

avgörs tävlingarna någon gång mellan vecka 2-5.                  

Ärendet i sin helhet 

Riksidrottsförbundet (RF) söker en värdstad för SM-veckan vinter 2020, 2021 

respektive 2022. Ansökan ska vara inlämnad senast den 15 december 2017. 

Borås Stad har sedan tidigare arrangerat SM-veckan sommar 2014 och 2017.  
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Syftet med SM-veckan är att öka intresset för svensk idrott och dess olika 

grenar. Genom att samla större och mindre idrotter i ett gemensamt evenemang 

visas bredden upp inom svensk idrott. SM-veckans ambition är att vara en 

idrottslig folkfest för alla. 

Vinterveckan fokuserar på vinteridrotter, motor- samt inomhussporter, kravet 

på alpin anläggning finns inte. Efter kontakter med svenska skidförbundet är 

vår bedömning att vi klarar av förbundets krav för att arrangera 

längdskidtävlingar i Borås. 

Beslutsunderlag 

1. Utskick från Riksidrottsförbundet om ansökningsprocessen, 2017-10-06 

Samverkan 

Fritids- och folkhälsoförvaltningen har sökt samverkan med Ulricehamns 

kommun i samband med förberedelserna för ansökan. Ulricehamn har valt att 

tacka nej beroende på att de vill fokusera på världscupen i skidor. 

Fritids- och folkhälsonämnden och Borås TME samverkar  kring upplägg och 

projektskapet under SM-veckan. Samtidigt ställer det krav på att övriga berörda 

nämnder och kommunala bolag känner en stor delaktighet i arrangemanget, då 

det är Borås Stad som är avsändare. 

Ekonomiska förutsättningar 

Värdstaden ska avsätta ca fem miljoner kr för själva arrangemanget. I övrigt bör 

vi göra investeringar, i första hand på Skidstadion, för max fem miljoner kr 

under de närmaste tre åren. Investeringarna avser energieffektiv snötillverkning 

och  viss breddning av spår samt en upprustning av väg och parkering i 

området. Investeringarna får ett bestående värde i utvecklingen av 

skidanläggningen. Vi kommer också tillsammans med skidförbundet att 

undersöka möjligheten till  kompletterande platser för arrangemanget i Borås.   

Beslutet expedieras till 

1. Kommunstyrelsen 

 

 

 

Ida Legnemark (V) 

Ordförande 

Tommy Jingfors 

Förvaltningschef 
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389/17-69      2017-06-21 

       Till Sveriges kommuner 
 
Välkommen att ansöka om arrangörskapet för SM-veckan vinter 2020, 2021 och 2022 
 
 
SM-veckan arrangeras av Riksidrottsförbundet (RF) i samarbete med Sveriges Television (SVT) som sändande 
bolag samt berörda specialidrottsförbund (SF) och värdstaden. 
 
SM-veckan genomförs varje år, vinter respektive sommar, och ska genomföras på olika orter i Sverige. SM-
veckan är öppen för RF:s medlemmar, 71 specialidrottsförbund (SF) vilka representerar upp emot 250 olika 
idrotter (grenar). Under SM-veckan genomförs svenska seniormästerskap i olika idrotter under en veckas tid i en 
och samma stad eller huvudort 
 
Syftet med SM-veckan är att öka intresset för svensk idrott och dess olika grenar. Med SM-veckan vill vi också 
öka intresse för de svenska mästerskapen.  Genom att samla större och mindre idrotter i ett gemensamt 
evenemang kan vi visa upp svensk idrotts bredd. SM-veckans ambition är att vara en idrottslig folkfest för alla. 

SM-veckan 2017 vinter arrangerades i Söderhamn (vecka 5), sommarveckan 2017 arrangeras i Borås (vecka 26-
27). SM-veckan vinter 2018 arrangeras i Skellefteå (vecka 18) och SM-veckan sommar 2018 i 
Helsingborg/Landskrona (vecka 27). SM-veckan vinter 2019 – arrangör ej utsedd och SM-veckan sommar 2019 I 
Malmö. 
 
Värdstad vinter 2020, 2021 och 2022 
Vi söker en värdstad för SM-veckan vinter 2020, 2021 respektive 2022. Ange om er ansökan gäller för samtliga 
åren eller om ni begränsar er ansökan till ett specifikt/specifika år. Nytt för denna ansökningsperiod är att ni kan 
samverka gällande hela eller delar av värdskapet med närliggande kommun. Till exempel samverkar Helsingborg 
och Landskrona om värdskapet för SM-veckan sommar 2018.  Det finns också en möjlighet för en värdstad att i 
samråd med Riksidrottsförbundet (RF) förlägga en eller flera idrotter(grenar) i regionen.  
 
Vi vill dock förtydliga att man endast kan bli utvald att arrangera en av de aktuella SM-veckorna.  
 
Som värdstad för SM-veckan har ni stora möjligheter men ni förväntas också ta ett stort ansvar. I vår manual för 
SM-veckan kan ni läsa mera om vad det innebär att vara värdstad för en SM-vecka. Via denna länk hittar ni mer 
information: http://www.rf.se/Arbetsrum/SM-veckanvinter/OmSM-veckan/Kriterierforvardstad/   
 
Manualen ger en bild av evenemangets omfattning  och vilka krav som ställs på värdstaden. Det är dock viktigt 
att beakta att detta är en produkt som är under ständig utveckling. Via denna länk hittar ni också en 
presentation om SM-veckan med olika fakta från våra senast genomförda SM-veckor. 
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Några viktiga utgångspunkter för er som värdstad är att ni har: 
 möjlighet att ta emot SM i längdskidåkning. Se Svenska Skidförbundets kravspecifikation (bilaga 1). 

Därutöver ett antal vinteridrotter inklusive motorsporter och inomhusidrotter. Det ska finnas en lokal 
förening som vill och klarar att arrangera SM, alternativt att specialidrottsförbundet (SF:et) har en egen 
idé/lösning för genomförande. Det är dock viktigt att poängtera, att det är SF:et som ska göra en ansökan 
om att få deltaga med aktuella SM-tävlingar till RF. 
 

 kluster av idrottsarenor som kan ta emot flera idrotter på en och samma plats för att göra evenemanget 
tillgängligt för besökarna och underlätta för en bra och effektiv TV-produktion. Lägg med i er  beskrivning 
lämpliga publika, citynära platser i staden som ni ser kan omvandlas till tillfälliga tävlingsarenor i er ansökan 
är det också viktigt att ni berättar hur ni kan integrera olika kringevenemang för att lyfta evenemanget SM-
veckan. 
 

 möjlighet att arrangera SM-veckan under tidsperiod v 2-5 eller v 12-13 beroende på planeringen av 
längdskidåkningens världscup såväl 2020 som 2021 och 2022. Beslutet om vilken vecka som blir aktuell 
åligger RF och SVT. 
 

 logikapacitet motsvarande 2000 bäddar under helgen, för idrotternas deltagare (aktiva, ledare och 
funktionärer), login kan bestå av allt från hotell till så kallad ”hard floor” på skolor, i ett utbud som 
samordnas med kranskommuner. Det är också angeläget att idrotterna så väl som 
evenemangsorganisationen kan erbjudas logi utifrån en human prisbild. Det är givetvis en fördel om ni 
redan i ansökningsfasen kan få hotellen att lämna en avsiktsförklaring om att priserna ska hållas nere. 
 

 ett väl fungerande och utbyggt stadsnät eller motsvarande som kan användas för SVT:s TV-produktion. 
 
Ekonomiskt åtagande: 
 Värdstaden svarar för de kostnader som är kopplade till värdstadens åtaganden. Värdstaden bör ha en 

avsatt budgetram för genomförandet på minst 5–7 miljoner kr exklusive arbetstid för personal/funktioner 
som förutom projektledaren ska ingå i det lokala projektarbetet med SM-veckan. Rekrytering av lokal 
projektledare ska godkännas av RF. I budgetramen ingår inte heller de anpassningar som varit 
förutsättningar för SM-veckans placering i staden avseende tävlingsarenans SM-status för längdskidor enligt 
bilaga 1. 
 

 De ekonomiska åtagandena ovan är en bedömning utifrån tidigare genomförda SM-veckor, men är starkt 
beroende av värdstadens förutsättningar. Kostnadsramen innefattar främst att ställa arenor till förfogande,  
arenaanpassningar, stöd och service till SVT, regional marknadsföring av SM-veckan, lokal city- och 
venuebranding, möteskostnader. 

 
 1,5 miljoner kr av angiven budget ska avsättas för upphandling av tjänster från RF:s och SM-veckans 

aktuella samarbetspartners gällande bland annat grafik- och resultatrapportering, evenemangsutvärdering 
samt branding av tävlingsarenor. 
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 Vi behöver följande underlag från er som söker: 
 
 en beskrivning av ytor och arenor (utomhus och inomhus) som kan komma ifråga för SM-veckan, samt en 

idéskiss på vilka idrotter som kan vara aktuella för SM-veckan hos er. 
 

 en kreativ idé hur SM-veckan kan bli en idrottslig folkfest där SM-tävlingarna kompletteras med andra 
aktiviteter/festligheter som erbjuder fler målgrupper möjlighet att ta del av evenemanget. 
 

 en  beskrivning av värdstadens kommunikations- och marknadsföringskanaler som kommer tas i anspråk för 
att skapa intresse kring SM-veckan. 
 

 en kort beskrivning av några större evenemang staden arrangerat senaste tre åren. 
 

 beslut i kommunstyrelsen som bekräftar kommunens intresse att vara värdstad för SM-veckan utifrån 
beskrivna förutsättningar. 
 
 

Så här kommer ansökningarprocessen gå till: 
 Brev skickas till samtliga kommuner 2017-06-21 
 Sista ansökningsdag 2017-12-15. Ansökan skickas till:  

riksidrottsforbundet@rf.se , märkt 389/17-69 
 RF och SVT bearbetar inkomna ansökningar. 
 Besked till samtliga som sökt senast 2018-01-31.   

3 - 6 värdstäder går vidare till en slutbedömning. 
 Besök av 3 - 6 utvalda städer sker under februari 2018. 
 Beslut om värdstad för SM-veckan vinter 2020, 2021 och 2022 senast 2018-03-31. 
 Avtal skrivs mellan RF och värdstad när beslutsprocessen är klar och de utlovade förutsättningarna är 

bekräftade. RF förbehåller sig rätten att utse en reservstad. 
 
 
För information om SM-veckan – välkommen till vår officiella webbplats – www.smveckan.se och SM-veckan på 
Facebook. 
 
För frågor – välkommen att kontakta undertecknad. 
 
Varmt välkommen med er ansökan! 
 
Med vänlig hälsning 
 
RIKSIDROTTSFÖRBUNDET 
Per Bergljung 
Evenemangs- och sponsringsansvarig 
 
per.bergljung@rf.se  
08-699 62 17 
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Bifogas: 

1. Kravspecifikation för Skid-SM (längdskidåkning) – bilaga 1 
 
Dokument via länk: http://www.rf.se/Arbetsrum/SM-veckanvinter/OmSM-veckan/Kriterierforvardstad/ 

2. Manual för SM-veckan 
3. Presentation och fakta om SM-veckan (pp-presentation) 
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